
Protokól Nr 73/2024

z posiedzenia Komisji Rolnichva, Leśnictwa i Ochrony Środowiska
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w dniu 9 kwietnia 2024r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji i radni wg załączonej listy obecności
oraz zaproszeni goŚcie:

1.
2.

3.
4.

Przedstawiciel Izby Rolniczej - Patryk Prekop;
Prezes Gminnego Związku Rolników, Kołek i Organizacji Rolniczych - Bogumił
Szpojda;
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa - Jarosław Dera;
Skarbnik Gminy - Anna Buchwald.

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Lucyna Pająk, która po powitaniu
zebranych zaproponowała następujący jego porządek:

1.

2.

3.

4.

Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku;
Informacja w zakresie przebiegu zebrań wiejskich;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przy3e,to jednogłośnie.

Ad.2. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa przedstawił Komisji inforrnację
w zakresie przebiegu zebrań wiejskich. Poinformował, że wszystkie zebrania wiejskie się
odbyły, a dominującym tematem były drogi i nie dotyczy to tylko dróg gminnych, ale również
powiatowych. Pomszana również była sprawa prędkości na tych drogach. Dodał, że problemem
zgłoszonym w Wałdówku były również psy biegające luzem. O tym fakcie zostanie
powiadomiona policja. By§ też problemy z melioracją, spowodowane głównie panującymi
warunkami pogodowymi. Pan Prekop potwierdził, że głównym tematem zebrań wiejskich były
drogi, ale są również mniejsze sprawy np. w miejscowości Wysoka Krajeńska mieszkańcy
zgłaszali brak barierki na moście przy drodze na Suchorączek. Kierownik Referatu Gospodarki
Komunalnej i Rolnictwa odpowiedział, że ten wniosek został przekazany do Zarządu Dróg
Powiatowych. Pan Prekop powiedział, że na trasie Skarpa - Włościbórz są barierki, ale nie ma
odwodnienia i w tym miejscu zalega woda, co utrudnia przejazd. Pan Prekop zgłosił również
konieczność usunięcia zalegającą wody na drodze w Teklanowie oraz zanieczyszczeń z
pobliskiego gospodarstwa, w pasie drogowym zalega także składowany żwir. Kierownik
Referatu GKR powiedzial że właściciel gospodarstwa otrzymał polecenie przywrócenia pasa
drogowego do stanu pierwotnego. Pan Prekop przekazał ponadto, ze mieszkańcy miasta
zgłaszali na zebraniach problem z wysokimi krawężnikami m.in osoby z ograniczoną
sprawnością mają problem z dotarciem do nowego sępoleńskiego centrum handlowego na ul.
Kościuszki, oraz problem osób niepełnosprawnych poruszających się na wózkach
elektrycznych od ulicy Komierowskiej w stronę ulicy Młyńskiej (wyeksploatowana
nawierzchnia). Zgłosił także konieczność wyrównania nawierzchni drogi z Wałdówka przez
Wilkowo w kierunku Małej Klonii, która bę:dzie objazdem w kierunku Bydgoszczy w związku
z remontem drogi powiatowej Wałdowo - Olszewka.

Komisja przyjęła przedstawioną informację do wiadomości.
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Ad.3. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swojego poprzedniego posiedzenia w
miesiącu marcu br.

Ad.4. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Pan Szwarc złożył wniosek o przeznaczenie środków pozyskanych z rządu na rekompensatę
za umorzenie wzrostu o 21 % podatku rolnego przez gmin«;. Kwota ta ok. 300 tys. zł powinna
być przeznaczona na kruszywo i rozplanowana na drogi wiejskie, aby poprawić ich
przejezdność. Proszą o to mieszkańcy korzystający z tych dróg. Pan Szwarc zwrócił uwagę na
ustawę, która mówi o zwrocie podatku rolnego. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że
prawdopodobnie będzie dotyczyć to tylko tych gmin które zastosowały stawkę GUS-owską i
w związku z tym projektem będą umarzały rolnikom tzw. czwartą ratę żeby utrzymać cenę z
2023r. Gmina Sępólno Krajeńskie tego nie otrzyma, bo utrzymała już cenę GUS-owską w
projekcie na 2024r. Skarbnik Gminy dodała, że z tego projektu nie wynika to jednoznacznie.
Pan Prekop powiedział, że jako Izba Rolnicza wystosują wniosek, aby te rekompensaty
dotyczyły wszystkich. Członkowie Komisji poparli stanowisko Izb Rolniczych. Pan Szwarc
dodał, że jeżeli gmina otrzyma tę kwotę, to prosi aby była ona przeznaczona na utrzymanie
dróg wiejskich.

- Pan Szpojda poinformował iż rolnicy skarżą się na nieotrzymanie pomocy suszowej, z
powodu tego, że komisja gminna nie przesłała protokołów w terminie do Wojewody i agencja
nie brała ich pod uwagę. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
odpowiedziai że termin został przedłużony. Pan Świniarski dodal że taka inforrnacja była na
stronie ministerstwa. Pan Prekop powiedział, że otrzyma odpowiedź z Urzędu Wojewódzkiego
na zapytanie w sprawie kwestii związanych z susz4. Kierownik Referatu GKR dodał, że jest to
komisja powoływana przez wo3ewode, i jest to komisja społeczna rolników, a Burrnistrz
zapewnia tylko obsług«; tej komisji.

- Pan Szwarc zwrócił się o naprawę chodnika przy świetlicy wiejskiej w Dziechowie, jest
zapadnięty, zagraża bezpieczeństwu.

- Pasz Szwarc zwrócił się o naprawę poszycia dachowego na wiacie w miejscu rekreacji w
Dziechowie, sprawa ta była zgłaszana wielokrotnie i mieszkańcy pytają kiedy to będzie
zrealizowane;

- Pan Szpojda zwrócił uwagę, że w gminie powinna być osoba, która zajmuje się drogami, tak
żeby sołtysi nie pełnili funkcji drogowców. Zdaniem Pana Prekopa nie powinno być tak, aby
sołectwa przekazywały środki na utwardzenie dróg.

- Pan Dolny odniósł się do słów Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa, że
drogi będą sukcesywnie naprawiane. W związku z tym zapytai kiedy będzie remontowana
droga we Włościbórku.

Pio wyczerpaniu porz4dku obrad Przewodnicząca zakończyła posiedzenie.

protokołował:
'omasz Dix
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Przewodnicząca Komisji
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